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اگر تا چند وق�ت پی�ش ورود VAR به فوتبال 
ای�ران بزرگ ترین مش�کل داوری این رش�ته 
بود باید اذع�ان کرد که پ�س از درگیری لفظی 
کارشناس�ان این حوزه با رئیس کمیته  داوران 
فدراس�یون حالا باید فاتح�ه داوری را خواند. 
درحالی که باشگاه ها همچنان مشغول بیانیه نویسی 
علیه هم هستند، دوشنبه  شب کارشناس داوری و 
رئیس کمیته  داوران در برنامه  زنده تلویزیونی یک 
دل س��یر از خجالت هم درآمدند ت��ا یک بار دیگر 
اوضاع وخیم فوتبال به سمع و نظر مردم برسد. قبح 
توهین و جدال لفظی در این رشته طوری شکسته 
که حتی فعالان باتجربه و موسفید کرده نیز به جان 
هم می افتن��د و اتهامات تکان دهن��ده ای نیز علیه 

یکدیگر مطرح می کنند. 
   بازی با روح  و روان

بحث بر س��ر اعلام نش��دن ضربه پنالتی در دربی 
پایتخ��ت از س��وی پیام حی��دری، قاض��ی جدال 
پرس��پولیس و اس��تقلال، جرقه توهین در برنامه 
فوتبال برتر را زد. حسین عس��گری و داوود فنایی 
کارشناس��ان حاضر در برنامه بودن��د. در این بین 
عس��گری ش��دیداً معتقد بود داور دربی در صحنه 
رخ دادن خطای هند تصمیم درستی نگرفته است. 
این مسئله آغازگر بیان انتقادات تند و آتشین علیه 
خداداد افشاریان، رئیس فعلی کمیته داوران بود: 
»این کمیته روح و روان داوران را به هم ریخته است. 
تا شب قبل دربی اسم های زیادی برای قضاوت بازی 
مطرح ب��ود. این بازی برای آنها خیلی مهم اس��ت. 
وقتی به داوری اعلام می کنند داور دربی است، اما 
این اتفاق نمی افتد روحیه آن ش��خص کاملًا نابود 

می شود. اگر پنالتی استقلال در دربی اعلام  می شد 
باز هم کمیته داوران از این تصمیم دفاع می کرد و 
هیچ چیزی وقیح تر از این موضوع وجود ندارد. در 
کلاس های آموزشی همین صحنه را پنالتی اعلام 
کردند، اما حین بازی پنالتی گرفته نشد، در حالی که 
همه داوران ای��ن خطا را پنالتی می دانس��تند، اما 
کمیته داوران نه. کمیته داوران از پاسخ دادن طفره 
می رود و در حال نابود کردن داوری است. فقط نظر 
دو، س��ه نفری را که پنالتی را تأیید نکردند پخش 
کردند تا حرف خودش��ان را تأیید کنند. به کسانی 
اس��تناد می کنند که اصلًا جایگاه بالایی در داوری 

آسیا ندارند.« 
   رئیس متقلب

عس��گری به همین  مقدار قانع نش��د و علناً رئیس 
کمیته را متهم به تخلف و تقلب کرد: »مس��ئولان 
کمیته تعداد ب��الای داوران را علت ضعف س��طح 
داوری می دانند. درحالی که زد و بن��د و باج دادن 
به هیئت های فوتبال برای رأی آوردن در انتخابات  
دلیل اصل��ی بالا ب��ودن تع��داد داوران بی کیفیت 
در لیگ هاس��ت. در ح��ال حاضر ب��رای کم کردن 
تعداد داوران به برخی که سن آنها بالا می رود ایراد 
می گیرند، اما خود آقای افش��اریان می خواست در 
۴۵سالگی داوری کند، ولی در تس��ت ها رد شد و 
ما از او استفاده نکردیم. الان افشاریان به داورهای 
دیگر مانند خورشیدی و س��یدعلی می گوید کنار 
بروید تا بگوید که تعداد داوران را کم کرده اس��ت. 
خداداد افشاریان ۱۸ سال پیش در کلاس ملی من 
مردود ش��د، چرا؟ چون تخلف و تقلب کرد. آیا این 
آدم متقلب می تواند داور س��الم تربیت کند؟! حالا 

شما ش��دی صادق و من ش��دم ناصادق. آیا چنین 
آدمی که متخلف و متقلب است، می تواند داور سالم 

تربیت کند؟« 
   تهمت می زند

پرواضح بود که خداداد افشاریان با مطرح شدن این 
صحبت ها در رسانه  ملی روی خط بیاید و نسبت به 
صحبت های عسگری واکنش نش��ان دهد. رئیس 
کمیته داوران مدعی شد حسین عسگری صداقت 
ن��دارد: »از روزی که کمیته داوران به دس��ت من 
افتاده، هیچ صحنه ای را کارشناسی نکرده ام. واقعاً از 
تهمت های ناروایی که به من زدند، قلبم درد گرفت. 
فقط دوست دارم درباره صحنه پنالتی استقلال که 
گرفته نش��د این موضوع را بگویم، اگر داور من این 
صحن��ه را پنالتی می گرفت، قس��م می خورم الان 
حس��ین عس��گری می گفت که پنالتی نبود! همه 
داوران کشور این شخص را می شناسند و می دانند 
رفتار ناشایس��تی دارد. اگر او یک مس��ئولیتی در 
کمیته داشت حالا تمام حرف هایش برعکس بود، 
ولی الان می خواهد ما را خ��راب کند. وقتی نصف 
کارشناسان با نظر عس��گری مخالف هستند نباید 
حتماً صحبت او درست باش��د. به داوران می گویم 
که هیچ حرفی از عسگری را قبول نکنند، زیرا هیچ 

حرفی را با صداقت بیان نمی کند.« 
   VAR حرام است

دیگر پیشکس��وت داوری فوتبال انتقادهایش را با 
لحنی آرام تر بی��ان کرد. محمد فنای��ی با تأکید بر 
فاجعه بودن اوضاع فوتبال گفت: »با هر مس��ئولی 
ک��ه ارتب��اط داری��م درخواس��ت ورود کمک داور 
ویدئویی را داریم، اما گوش شنوایی وجود ندارد. در 

فوتبال امکانات خیلی ضعیف است. داوران دوست 
دارند که وضعیت اصلاح ش��ود و آبروی خودشان 
را حفظ کنند. ای��ن نکته هم گفتنی اس��ت که در 
حال حاضر نیمکت ها در ح��ال دریافت کارت های 
بیشتری هس��تند و این مس��ئله یک فاجعه است. 
اصلًا احترام متقابل بین داور، مرب��ی و بازیکن در 
ایران وجود ندارد و این یک بحث فرهنگی اس��ت، 
نباید بازیکنان به راحتی به داوران تعرض کنند. ما 
هم ورود کمک داور ویدئویی را دوست داریم، اما با 
وجود زیرساخت های اسفبار ورود VAR برای ما 
حرام اس��ت. باید بحث های فرهنگی را سریع حل 
کنیم و مس��ئولان باید به این مس��ئله را در وهله 
اول رسیدگی کنند. باید چیدمان این سه هفته را 
طوری بچینیم که همه آماده باشند، همانند همان 
فرامین دهگانه که صادر شده است. قطعاً رفیق بازی 
در چیدمان داوری وجود دارد و اگر وجود نداشت 
چنین وضعیتی نبود که داوران نالایق در بازی های 
حس��اس قضاوت کنند. کمیته اخلاق و انضباطی 
باید با این مس��ائل برخورد کند، اما چرا ما اینقدر 

راحت می گذریم؟«
   وخامت اوضاع

دیگر سنگ  روی سنگ بند نیس��ت. به بیانیه های 
باشگاه ها و اعتراضات مربیان به داوران عادت کرده 
بودیم، اما اینکه رئیس کمیته  داوران اینگونه با اتهام 
تقلب مواجه ش��ود را نمی توان هضم کرد. هرچند 
انتشار چنین اتهاماتی نیز تازگی ندارد، ولی در قبال 
اتهامات وارده به افش��اریان، مردم و جامعه فوتبال 
منتظرند راست و دروغ ادعاهای حسین عسگری 

هرچه زودتر مشخص شود.
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بی شک با حضور دو وزنه بردار چینی در دسته ۸۱کیلوگرم که نفر اول 
و دوم قهرمانی جهان کلمبیا هستند، کار سختی در کره جنوبی دارد، 
اما قصدی برای کوتاه آمدن ندارد، خصوصاً که قهرمانی آسیا یکی از 
گزینشی های المپیک پاریس است و دسته وزنی الهام حسینی هم المپیکی: »اگر واقع بین باشیم 

با توجه به حضور دو وزنه بردار چینی، دفاع از عنوان قهرمانی 
ممکن نیست. با این حال هیچ چیزی قابل پیش بینی نیست. 
همه تلاشم بر این است که افزایش رکورد مجموع را داشته 
باشم و در کنارش مدال بگیرم.« بانوی ملی پوش وزنه برداری 
ایران همچنین امیدوار است فاصله رکوردی خود را با ۱۰ 

نفر اول رنکینگ المپیک کم کند: »اگر همه ش��رایط 
مهیا و اردوها پیوس��ته باش��ند، می توانم فاصله 

رکوردی را ت��ا جایی که ممکن اس��ت کاهش 
دهم. همه تلاشم بر این است که با یک رکورد 
مجموع خوب بتوانم سهمیه المپیک را بگیرم. 
هرچند اولویت خودم و کادر فنی کسب سهمیه 

پاریس است، اما کسب سهمیه به تنهایی برایم 
کافی نیس��ت و می خواهم عملکرد درخشانی در 
المپیک داشته باش��م. متأسفانه مشکل اینجاست 
که در ش��هرم جایی برای تمرین نیست. یکی از 
آرزوهای من این است که وقتی تیم بانوان اعزام 
می شود، همه برای کسب مدال برویم، اما شرایط 

هم باید مهیا باشد.«

4سالاستدستفروشیمیکنم

هدفمدرخششدرالمپیکاست

سیدعلی موسوی، ملی پوش خوزستانی دوومیدانی پیوند اعضا با اشاره        خبر
به نداشتن ش��غل گفت: »چهار سال اس��ت در مدارس دستفروشی 
می کنم و اگر دغدغه شغل نداشتم با کیفیت بهتری تمرین می کردم. مشکلات زیادی دارم و وقتی در 
سال ۲۰۱۹ از مسابقات جهانی انگلیس برگش��تم، گفتم که اگر مسئولان از من حمایت کنند رنگ 
مدال هایم قشنگ تر و تبدیل به طلا می شود، اما متأسفانه در این چهار سال مسئولان هیچ حمایتی 
از من نداشتند. چهار س��ال است در مدارس دستفروش��ی می کنم و از این شهر به آن شهر می روم. 
متأسفانه در این سال ها جز وعده وعید مسئولان چیز دیگری ندیدم، حتی دریغ از اینکه یک جفت 
کفش تمرینی به من بدهند. دو ماه قبل از اعزام به مسابقات اخیر جهانی به خاطر کفش نامناسب مچ 
پایم دچار آسیب شد. آقای بنی تمیم به من قول پاداش داد، اما واقعاً پاداش های جزئی دردی را دوا 

نمی کند، چراکه درد اصلی من اشتغال است.«

دریافت وایلدکارت جودو خوشحالی ندارد!

تنها کرسی آسیایی ایران به دلیل عدم حضور 
محمد درخش��ان در کنگره اتحادیه جودو که 
همزمان با انتخابات س��مت های مختلف بود 
از دست رفت. کنگره ای که با حضور ماریوس 

ویزر، رئیس فدراسیون جهانی در کویت برگزار 
شد و ضمن ابقای عبید العنزی ریاست اتحادیه 
جودوی آسیا، ایران نیز بعد از ۲۰ سال جایگاه 
خود را در آسیا از دست داد! مسئله ای که برای 

میراسماعیلی اهمیت چندانی ندارد: »نگران 
کرسی آسیا نیستیم.« 

او ترجی��ح می دهد همچنان ب��ا کلمات بازی 
کند و اوضاع را آرام نش��ان دهد: »در حاشیه 
س��فر به کوی��ت، جلس��ه ای دو س��اعته و از 
پیش تعیین شده با رئیس فدراسیون جهانی 
و اتحادیه آس��یا داشتیم که بس��یار مفید بود 
و تعامل خوبی با فدراس��یون جهان��ی برقرار 
شد. باید به اطلاع مردم عزیز ایران برسانم که 
۲۰شهریورماه پایان قطعی دوران محرومیت 
جودوی ایران است و یک روز هم ادامه نخواهد 
داشت. ان ش��اءالله به زودی حضوری مستمر 
در برنامه فدراس��یون جهانی جودو خواهیم 
داشت.« تاریخی که رئیس فدراسیون جودوی 
ایران با ش��عف به آن اش��اره می کند در واقع 
آخرین روز محرومیت چهار س��اله ای اس��ت 
که به ج��ودوی ای��ران تحمیل ش��د و آقایان 

به رغم وعده های بسیار نتوانستند اندکی هم 
که ش��ده از آن بکاهند! محرومیت چهار ساله 
جودوی ایران فرصت خوبی بود تا فدراسیون 
به تقوی��ت ج��ودوکاران بپردازد ت��ا ایران در 
پایان این دوران سخت، بازگشتی شکوهمند 
داش��ته باش��د، اما اقدام قابل توجهی صورت 
نگرفت که اگر گرفته بود رئیس فدراس��یون 
از دریافت وایل��دکارت برای ج��ودوی ایران 
شادمان نمی شد: »صحبت های خوبی با ویزر 
داشتیم که خیلی از آنها محرمانه بود، اما او از 
ایران حمایت خواهد کرد تا خیلی زود بتوانیم 
به کوران مس��ابقات برگردیم. ضمن اینکه در 
خصوص دو وایلدکارت المپی��ک پاریس که 
وعده آن حدود ش��ش ماه قبل داده شده بود 
بار دیگر تأکی��د کرد.« جای س��ؤال دارد که 
میراس��ماعیلی از چه چیز این ماجرای تلخ تا 

این اندازه رضایت دارد!

 رضایت پرسش برانگیز

 میراسماعیلی از جلسه با ویزر

شمیم رضوان 
      بازتاب

دنیا حیدری 
      چهره
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حامد قهرمانی

این روزها نام یک نفر زیاد شنیده می شود؛ »حمیدرضا 
الداغی«،  شهیدی که پهلوانی را معنا کرد. ظاهرش را 
که نگاه می کردی اصلًا تصور نمی ک�ردی که اینگونه 
باشد، اما این رس�م مردان روزگار اس�ت که تا وقتی 
هستند گمنام باشند و سر به زیر و بی توجه به هیاهوی 
دنی�ا. بازیکن هندبال س�بزوار و عضو تیم دانش�گاه 
تربت جام حالا نامدارتر از هر زمان دیگری است. مردی 
که پهلوانی و جوانمردی را با شهادتش برای ما دوباره 
معنا کرد. دیروز مردم سبزوار مردی را تشییع کردند 
که با غیرت و تعصب از جان و ناموس همشهریان خود 
دفاع کرد. شهید الداغی حالا ستاره درخشان ورزش 
کشور هم محسوب می شود. ش�هیدی که نشان داد 
هنوز هم می توان در کوچه پس کوچه های ش�هرهای 

ایران مردی و مردانگی را پیدا کرد.

حمیدرضا
معنایمردانگی

قاب

دنیا حیدری

وقتیدستهمهدریککاسهاست!
قرار به تغییر نیست و تمام بگیر و ببندها نیز گویی مثل همیشه نمایشی 
بیش نبود، به طوری که نه تنها بعد از افش��اگری علیه فتح الله زاده هیچ 
برخورد جدی با مدیرعامل س��ابق اس��تقلال نش��دکه آقایان در یک 
دورهمی دوستانه به توافقات جدید برای پرداختی های هرچه بیشتر به 

سرخابی های پایتخت رسیدند!
کمتر کسی است که نداند دست پرسپولیس و استقلال در تمام طول این 
سال ها در جیب مردم بوده و تمام هزینه های آنها بی هیچ حساب و کتابی 
از بیت المال پرداخت شده اس��ت. با این وجود بعد از آنکه رئیس سازمان 
خصوصی س��ازی در یک برنامه تلویزیونی دست به افشاگری در خصوص 
مدیرعامل س��ابق اس��تقلال زد، انتظار می رفت آقایان چ��ه در نهادهای 
نظارتی و چه در مجلس با حساسیتی بیش��تر به حسابرسی از دو باشگاه 
پرطرفدار پایتخت بپردازند، اما نه با فتح الله زاده ای که تخلفش آشکار شده 
بود برخوردی شد و نه اقدامی در راستای بررسی دیگر تخلفات در این دو 
باشگاه صورت گرفت و در عین ناباوری ش��رایط برای دست درازی هرچه 
بیشتر آقایان به جیب مردم و بیت المال مهیا شده است.  با وجود آنکه یکی 
از مهم ترین موارد برای اخذ مجوز حرفه ای واگذاری سرخابی های پایتخت 
به بخش خصوصی است، آقایان همچنان به رفتن راهی اصرار دارند که جای 
سرخابی های پایتخت در بخش دولتی را محکم و محکم تر می کند، آن هم 
در شرایطی که بر کسی پوشیده نیست این قبیل حمایت های بی منطق و 
غیرقابل توجیه تا به امروز چه ضربه هنگفتی هم به بیت المال و هم به پیکره 
فوتبال ایران زده است. حمایت هایی که جز پاک کردن صورت مسئله نبوده 

و سود آن را جز دلال ها و مدیران نالایق و ناکارآمد نبرده اند.
هیچ توجیهی نمی توان یافت که چرا رئیس کمیسیون اقتصادی و رئیس 
فراکس��یون ورزش باید در نشست با رئیس س��ازمان خصوصی سازی و 
مدیرعامل و سرپرست پرس��پولیس به این نتیجه برسند که موضوعات 
مربوط به پرداخت تعه��دات ارزی برای بازیکنان، مربی��ان و کادر فنی 
خارجی با اولویت دو باشگاه و سایر باشگاه های لیگ برتر از طریق توافق با 
بانک مرکزی پیگیری شود وقتی نماینده های مجلس به واسطه بررسی 
پرونده فساد در فوتبال بهتر از هر کس��ی می دانند که این دو باشگاه چه 

تخلفات بی شماری در همین راستا مرتکب شده اند! 
سرخابی های پایتخت بارها و بارها به دلیل عدم تعهد به قراردادهایی که با 
مربیان و بازیکنان خارجی بستند، جیب ملت را خالی کردند و چوب حراج 
به بیت المال زدند. با این وجود نه فقط هیچ برخوردی در این راستا با آنها 
صورت نگرفته که امروز آقایان قصد مهیاتر کردن مسیر برای دست درازی 
هرچه بیشتر به جیب ملت را نیز برای آنها دارند. حال آنکه وظیفه مجلس 
محافظت از حق مردم است، نه کمک کردن برای سوراخ شدن جیب آنها 
به واس��طه مش��تی مدیر ناکارآمد. در عین ناباوری اما رئیس کمیسیون 
مجلس مدعی است مطالبات باشگاه پرسپولیس از دولت رقم قابل توجهی 

است که به دنبال یافتن راهکاری برای پرداخت آن هستند!
 کاش اما محمدرضا پورابراهیمی داورانی برای روشن شدن افکار عمومی 
هم که ش��ده بود اندکی ش��فاف تر در این خصوص صحب��ت می کرد تا 
مشخص شود پرس��پولیس چرا و به چه دلیل از دولت طلب دارد وقتی 

همواره از جیب دولت ارتزاق کرده و می کند.
به نظر می رس��د کلم��ات در دورهمی های آقای��ان معنایی متف��اوت دارند و 
جای طلبکار و بدهکار تغییر می کند که ش��اهد نتایجی تا این اندازه متفاوت 
و تعجب برانگیزهس��تیم، نتایجی که بی ش��ک خبر از اتفاقاتی )پش��ت پرده( 
می دهد که اگرچه غیرقابل حدس نیس��ت، اما مردم و رسانه ها اطلاعی از آن 
ندارند. اما بی شک با وجود تمام ابهامات این مسئله به خوبی واضح است که این 
نوع حمایت ها با اصول حرفه ای منافات دارد و با این شرایط نباید انتظار داشت 
کنفدراسیون فوتبال آسیا برای باشگاه های فوتبال ایران اقدام به صدور مجوز 
حرفه ای کند وقتی مهم ترین بندهای اخذ مجوز حرفه ای از س��وی نهادهایی 

چون مجلس و سازمان خصوصی سازی زیر پا گذاشته می شود.

فريدون حسن

نیمی از زورخانه های کشور شخصی است

بارانچشمه:هیچنهادیبهترویج
فرهنگپهلوانیکمکنمیکند

همزمان با هفته ترویج فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای نشست خبری 
رئیس فدراسیون ورزش های زورخانه ای و کشتی پهلوانی برگزار شد.

مهرعلی باران چشمه در ابتدای این نشست با ارائه برنامه عملکرد این 
فدراسیون در سال گذشته گفت: »جزو نادرترین فدراسیون هایی بودیم 
که برنامه های خودمان را طبق تقویم برگزار کردیم. ما سال قبل لیگ 
مستعدین را برگزار کردیم که برای اولین بار در بین همه فدراسیون ها 
بود. با همین تلاش ها نیز توانستیم وارد المپیاد استعدادهای برتر کشور 
شویم. ما علاوه بر برگزاری لیگ های مستعدین و بزرگسالان، 3۴ دوره 
آموزشی برگزار کردیم و بیش از هزار و ۲۰۰ نفر در دوره های مربیگری، 
داوری، بازآموزی و مرشدی حضور داشتند. با این وجود هنوز به اندازه 
کافی مرش��د نداریم. بنابراین یک��ی از اولویت های ما در س��ال جاری 

برگزاری و تداوم این دوره ها خواهد بود.«
رئیس فدراسیون ورزش های زورخانه ای با اشاره به تداوم این دوره های 
آموزشی در سال جدید ادامه داد: »تعداد 77 نفر از کشورهای مختلف 
در دوره های بین المللی ما شرکت کردند و این موضوع امسال هم تداوم 
خواهد داشت. برگزاری مسابقات کشتی پهلوانی در مجموعه ورزشی 
آزادی از دیگر اقدامات ما در سال قبل بود. ما به دنبال توسعه بیشتر این 
رشته هستیم. با معاون تربیت آموزش و پرورش تفاهمنامه امضا و شش 
استان را به عنوان استان نمونه انتخاب کردیم و نزدیک به هزار مرشد 
دانش آموز در این استان ها تربیت شدند. در سال جاری نیز شش استان 

دیگر را به این موضوع اضافه کرده ایم.«
رس��یدگی به وضعی��ت زورخانه های کش��ور یکی از دغدغ��ه اصلی 
علاقه مندان به این ورزش است. باران چش��مه در این خصوص گفت: 
»سال قبل از وضعیت زورخانه های ۲۰ استان بازدید کردیم. عمر زیادی 
از این زورخانه ها می گذرد و باید تدبیری اتخاذ شود که این زورخانه ها 
حفظ شوند. بر همین اساس ملاقات هایی با ائمه جمعه استان ها داشتیم 
تا بتوانیم ورزش زورخان��ه ای را ترویج دهیم. ما همچنین س��ال قبل 

۲۰ زورخانه را در کشور افتتاح کردیم.«
تنظیم آیین نامه انضباطی تخصصی برای مس��ابقات کش��وری از دیگر 
مباحث نشست رئیس فدراسیون ورزش های زورخانه ای بود. باران چشمه 
در پاسخ به سؤالی درباره اهرم فش��ار بودن این آیین نامه برای برخورد با 
منتقدان فدراسیون گفت: »تا الان اتفاق نیفتاده که یک نفر را به خاطر 
انتقاداتش به کمیت��ه انضباطی دعوت کنیم. ای��ن آیین نامه صرفاً برای 
مسابقات و مباحث فنی به وجود آمده در آنهاست، نه مسائل حاشیه ای.«
ثبت فرهنگ پهلوان��ی و ورزش زورخانه ای توس��ط آذربایجان از جمله 
اتفاقات تلخ سال گذش��ته بود که رئیس فدراسیون با اشاره به تلاش های 
انجام ش��ده برای جلوگیری از آن عنوان کرد: »آیین ورزش زورخانه ای و 
کشتی پهلوانی در سال ۱3۸۹ به نام ایران در یونسکو به ثبت رسیده است. 
آذربایجان پیش��نهاد داده بود که فرهنگ پهلوانی به نامش ثبت شود. در 
یونس��کو که وزارت میراث فرهنگی عضو آن اس��ت، مدیرکل مربوطه در 
جلسه شرکت کرده بود. با وجود آنکه تذکر این موضوع را به وزارت میراث 
فرهنگی داده بودیم، اما یونسکو در نهایت تأیید کرد که فرهنگ پهلوانی 
به نام آذربایجان باشد.« رشد و توسعه ورزش زورخانه ای و همکاری دیگر 
نهاد ها در این خصوص با فدراسیون ها سؤال دیگری بود که با پاسخ جالب 
باران چشمه روبه رو شد: »ستاد ترویج فرهنگ پهلوانی و ورزش زورخانه ای 
از سال ۸۸ تشکیل شده، اما واقعیت این اس��ت که در این ۱۴ سال هیچ 
اتفاقی رخ نداده است. زورخانه ها بیشتر شخصی هستند و ما نمی توانیم 
برای آنها برنامه ریزی کنیم. شهرداری و نهادها نیز کمکی نمی کنند، حتی 
در هزینه هایی مثل آب، برق و گاز، کار سخت است، ولی ما تلاش خودمان 

را می کنیمَ. وزارت ورزش نیز باید فعال تر شود.«
در ادامه این جلسه مس��عود ملکی، دبیرکل فدراس��یون ورزش های 
زروخانه ای ضمن تش��ریح برنامه های س��ال جدید این فدراسیون از 
اس��تفاده از هوش مصنوعی س��اخت داخل در داوری های مسابقات 
پیش رو خب��ر داد و گفت: »داوری از مس��ابقات تیر ماه از طریق هوش 
مصنوعی خواهد بود و با استفاده از وسایل الکترونیکی، قضاوت انجام 
می شود و این اتفاق از طریق جوانان فعال در این رشته رخ داده است، 

حتی رشته های دیگر نیز می توانند از آن استفاده کنند.«

خانهدوومیدانیازپایهویراناست
شاید در نگاه اول کس��ب دو مدال طلا، سه نقره و دو برنز در مسابقات 
دوومیدانی قهرمانی نوجوانان آس��یا نتیجه مطلوبی ب��ه نظر آید، اما 
واقعیت این است که دوومیدانی ایران با خطری جدی روبه روست. این 

خانه از پای بست ویران است!
اگر تا دیروز نگران این بودیم که دوومیدانی ایران از دید مسئولان تنها در یک 
چهره خلاصه شده و همه چیز در فدراسیون دوومیدانی به یک چهره ختم 
می شود، حالا باید نگران این باشیم که کار دوومیدانی از پایه خراب است. اینکه 
نوجوانان و نونهالان دوومیدانی نمی توانند در مسابقات مهم آنگونه که باید و 
شاید نتیجه لازم را کسب کنند، نشان از آن دارد که این رشته مهم و مدال آور 
بازی های آسیایی و المپیک در رده های سنی چندان موفق کار نکرده است. 

اتفاقی که البته ریشه های آن را باید در همان مشکل قبلی جست وجو کرد.
دوومیدانی ایران طی س��ال های گذش��ته فقط در یک نام خلاصه شده 
و حتی دیگر قهرمانان و مدال آوران هم زیر س��ایه او ق��رار گرفته و دیده 
نش��ده اند، چه برس��د به اینکه نونهالان و نوجوانان این رش��ته بخواهند 
دیده شوند. در تمام سال های گذشته فریاد اعتراض قهرمانان این رشته 
از بی توجهی  و تبعض های موجود بلند بوده و البته ش��نیده نشده است. 
قهرمانانی که به رغم تمام ناملایمات با تلاش و کوشش خود افتخارآفرین 
بوده و هستند، اما ادامه این روند و عدم توجه به آینده سازان دوومیدانی 
ایران به طور حتم طومار این رشته پایه و مادر را برای همیشه برمی چیند 

و دیگر چیزی از دوومیدانی ایران باقی نمی گذارد.
فراموش نکنیم که همین حالا اکثر ستارگان و مدال آوران دوومیدانی 
از جمله چهره عزیزکرده فدراسیون یا باید کفش ها را آویزان و با دنیای 
قهرمانی خداحافظی کنند یا اینکه در نهایت در سه یا چهار سال آینده 
این کار را انجام دهند. بنابراین رسیدگی و توجه به نونهالان و نوجوانان 
دوومیدانی کار از جمله امور لازمی است که باید مورد توجه فدراسیون 
قرار گیرد. خیلی راحت می توان نتیجه کس��ب ش��ده در مس��ابقات 
قهرمانی نوجوانان را با بزرگ نمایی خوب توصیف کرد، اما اگر متوجه 
باشیم که بیش از نیمی از این تیم دست شان از مدال دور ماند، آن وقت 
است که زنگ خطر را به وضوح می شنویم. زنگ خطری که امیدواریم 

مسئولان دوومیدانی هم آن را شنیده  باشند.

فاتحهداوریرا
بخوانید

شیوا  نوروزی
      گزارش  

محمدرضا ضیاکاشانی، کاپیتان تیم ملی اسکواش با بیان اینکه 
هشت ماه اس��ت در هیچ تورنمنت برون مرزی شرکت نکرده  اند، 
اظهار  کرد: »آخرین مس��ابقه ای که ملی پوشان اسکواش در آن 
حضور داشتند مسابقات تیمی قهرمانی آسیا در کره جنوبی بود، 
آن هم در شرایط نامناسب که بودجه کافی برای اعزام تیم وجود 
نداش��ت. با حمایت وزارت ورزش راهی این رقابت ها ش��دیم که 

متأسفانه نتایج خوبی برای تیم به دنبال نداشت.«

8ماهاستبهتورنمنتنرفتهایم

بیژن مقانلو، س��رمربی تیم مل��ی تکواندو در واکن��ش به برخی 
انتقادها پیرامون انتخاب ملی پوش��ان از چند استان به خصوص 
گفت: »تمامی این نفرات برای یک خاک هستند. جوانان مملکت 
می توانند پرچم ایران را بالا ببرند و این دیدگاه که بازیکن برای این 
شهر یا آن شهر است، اصلًا خوب نیست و تنها یک حاشیه است. ما 

فقط برای نام ایران پا به میدان بین المللی می گذاریم.«

همهبرایایرانمبارزهمیکنیم


